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ROMÂNIA 

JUDEŢUL MUREŞ 
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BATOŞ 

Web: www.primariabatos.ro ,  E-mail: batos@cjmures.ro 
Cod Fiscal 5181030, Batoş 547085, nr. 302, Telefon / Fax 0265 544212 

 

Nr. 7302 din 26.11.2024 

P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 26 noiembrie 2024 

 

Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local al Comunei Batoş, convocată de primarul 
comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  

Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 230/26.11.2024 a convocat 

Consiliul Local al comunei Batoş, judeţul Mureş în şedinţa ordinară pentru data de 26.11.2024, 
ora 13.00. 

PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, CÎMPEAN VASILE-AUGUSTIN, FORGACI 

EMILIAN, GLIGA IOAN, MĂRCUŞ ILIE-CĂTĂLIN, MOLDOVAN IOAN, MOSER MIHAI, ONOFREI 
DANIELA, RÎNJA CONSTANTIN, RUSU MIHAI-DANIEL, TĂMĂŞAN EMIL-CORNEL şi TODEA 
MARIA.  

PARTICIPĂ: domnul prefect al judeţului Mureş dr. Ovidiu Butuc, domnul primar Cotoi 
Dumitru, doamna secretar general al comunei Batoş Macarie Marcela, doamna consilier 
personal al primarului Cinca Laura, doamna inspector Lepădat Loredana şi cetăţeni ai comunei 

Batoş. 
Şedinţa este deschisă de către domnul dr. Ovidiu Butuc, prefectul judeţului Mureş. 

Doamna Macarie Marcela – secretar general al u.a.t. Batoş - sunt prezenţi 13 consilieri, 
astfel, potrivit OUG nr. 57/2019 constatăm faptul că şedinţa este legal constituită. 

În conformitate cu prevederile art. 138 alin. 15 din OUG nr. 57/2019 privind Codul 

administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, supun spre aprobare procesul-verbal al 
şedinţei extraordinare în regim de urgenţă din data de 06.11.2024, dacă sunt completări, 
modificări, adăugiri? 

Se votează cu 12 voturi pentru şi 1 abţinere (Andone). 
Vă rog să vă puneţi telefoanele pe silenţios pentru a nu conturba lucrările şedinţei de 

consiliu local. 

Se anunţă consilierii locali că în conformitate cu prevederile art. 228 din O.U.G. nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, alesul local aflat 
în conflict de interese în condiţiile prevăzute  de cartea I Titlul IV din Legea nr. 161/2003, cu 

modificările şi completările ulterioare, are obligaţia să se abţină de la emiterea sau participarea 
la emiterea ori adoptarea actului administrativ, de la încheierea sau participarea la încheierea 
actului juridic respectiv, care ar putea produce un folos material pentru sine sau pentru: 

    a) soţ, soţie sau rude ori afini până la grad ul al II-lea inclusiv; 
    b) orice persoană fizică sau juridică faţă de care alesul local are calitatea de debitor al 

unei obligaţii; 
    c) o societate la care deţine calitatea de asociat unic ori funcţia de administrator sau 

de la care obţine venituri; 

    d) o altă autoritate din care face parte; 
    e) orice persoană fizică sau juridică, alta decât autoritatea din care face parte, care a 

făcut o plată către acesta sau a efectuat orice fel de cheltuieli ale acestuia; 

    f) asociaţie sau fundaţie din care face parte. 
Astfel, având în vedere aceste dispoziţii, consilierul local aflat în una dintre situaţiile  

enumerate are obligaţia să anunţe la începutul şedinţei consiliului local, interesul personal pe 

care îl are la adoptarea hotărârii respective, anunţ care se consemnează în mod obligatoriu în 
procesul-verbal al şedinţei, iar ulterior anunţării interesului personal consilierul local nu mai 
este luat în calcul pentru cvorumul necesar adoptării hotărârii consiliului cu privire la care 

acesta şi-a anunţat interesul şi nu are drept de vot la adoptarea acestei hotărâri. 
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Se supune spre aprobare ordinea de zi în forma prezentată: Cine este pentru? Împotrivă? 

Abţineri?  
 

ORDINE DE ZI: 

 
1. Proiect de hotărâre privind mandatul dat reprezentantului autorităţii de a vota 

în Adunarea Generală a A.D.I „AQUA INVEST MUREŞ” Strategia Asociaţiei de 

Dezvoltare Intercomunitară ”Aqua Invest Mureş”, privind serviciul de 

alimentare cu apă și canalizare pentru perioada 2024-2030.  

2. Proiect de hotărâre privind mandatul dat reprezentantului  autorităţii de a vota 
în Adunarea Generală a A.D.I „AQUA INVEST MUREŞ” modificarea și 
actualizarea ”Regulamentului serviciului de alimentare cu apă și de canalizare în 

aria de operare a Companiei Aquaserv SA” în conformitate cu prevederile  
Regulamentului-cadru aprobat prin Ordinul ANRSC nr. 88/2007, și a 
constatărilor Notei de control al ANRSC din data de 11.08.2022.  

3. Proiect de hotărâre privind privind mandatul dat reprezentantului  autorităţii de 

a vota în Adunarea Generală a A.D.I „AQUA INVEST MUREŞ” aprobarea Actului 

Adițional la Contractul de Delegare al Gestiunii Serviciilor Publice de Alimentare 

cu Apă şi de Canalizare înregistrat sub nr.22/05.03.2010, la Asociaţia de 

Dezvoltare Intercomunitară „Aqua Invest Mureş” şi sub nr. 202662/05.03.2010 

la Compania Aquaserv S.A Târgu Mureș.  

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor de salubrizare distincte începând 

cu anul 2025, stabilite în conformitate cu prevederile Ordinului  ANRSC nr. 

640/2022 privind aprobarea Normelor metodologice de stabilire, ajustare sau 

modificare a tarifelor pentru activităţile de salubrizare, precum şi de calculare a 

tarifelor/taxelor distincte pentru gestionarea deşeurilor şi a taxelor de 

salubrizare, cu modificările și completările ulterioare.  

5. Proiect de hotărâre privind alocarea din bugetul local al Comunei Batoş  a sumei 

de  35.000, 00 lei în vederea acordării de cadouri de Crăciun.  

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării reţelei şcolare a unităţilor de 

învăţământ preuniversitar de stat din Comuna Batoş, pentru anul şcolar 2025-

2026.  

7. Proiect de hotărâre privind  rectificarea bugetului local pe anul 2024.  

8. Proiect de hotărâre privind alegerea viceprimarului comunei Batoş, județul 

Mureș. 

9. Cereri.   

10. Diverse.  

 
Cu 13 voturi pentru, 0 împotrivă şi 0 abţineri, ordinea de zi a fost aprobată. 
 

Domnul preşedinte de şedinţă Abos Ferencz – bună ziua doamnelor şi domnilor consilieri 
locali, domnule primar, domnule prefect, şi nu în ultimul rând locuitorilor comunei Batoş, vom 
trece la dezbaterea proiectelor de hotărâre înscrise pe ordinea de zi.  

Punctul 1. 
1. Proiect de hotărâre privind mandatul dat reprezentantului autorităţii de  

a vota în Adunarea Generală a A.D.I „AQUA INVEST MUREŞ” Strategia Asociaţiei de 

Dezvoltare Intercomunitară ”Aqua Invest Mureş”, privind serviciul de alimentare 

cu apă și canalizare pentru perioada 2024-2030.  
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Domnul primar Cotoi Dumitru – salut şi eu prezenţa domnului prefect. Doamnelor şi 

domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, înainte de a începe şedinţa am avut şedinţa pe comisii, în 

care am discutat despre punctele înscrise pe ordinea de zi, şi aşa cum am spus, mai ales 

pentru noii consilieri, revin cu informarea despre ce înseamnă A.D.I. “AQUA INVEST MUREŞ”. 

Pentru o bună gestionare a reţelelor de apă, de canalizare, staţii de epurare, staţii de clorinare 

şi multe alte obiective ce asigură o bună gestionare şi un bun mers al acestor servicii de apă şi 

canal în judeţul Mureş, unităţile administrativ-teritoriale s-au constituit în această Asociaţie de 

Dezvoltare Intercomunitară „AQUA INVEST MUREŞ”, dar sunt şi UAT-uri care s-au retras pe 

parcurs, pentru că orice se întâmplă în cadrul acestei asociaţii, noi, membrii, trebuie să fim de 

acord şi să delegăm un reprezentant în adunarea generală, de regulă este primarul. Astăzi 

avem trei puncte de acest fel pe ordinea de zi în ceea ce priveşte A.D.I. “AQUA INVEST 

MUREŞ”. Primul punct este de delegare a reprezentantului dumneavoastră pentru a vota 

Strategia Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară ”Aqua Invest Mureş”, privind serviciul de 

alimentare cu apă și canalizare pentru perioada 2024-2030. Fiecare dintre dumneavoastră aţi 

primit documentele şi bănuiesc că le-aţi citit. 

Domnul prefect dr. Ovidiu Butuc – este vorba despre planul pe care şi-l face la sfârşit de 

an fiecare instituţie publică, apropo de ceea ce urmează să se întâmple din punct de vedere al 

dezvoltării pe termen scurt, mediu şi lung. Trebuie luat act şi votat delegarea pentru a 

participa la acest plan. Sunt nişte lucruri birocratice care trebuie bifate. 

Domnul preşedinte de şedinţă Abos Ferencz – se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 
votează cu 13 voturi pentru. 

Se adoptă Hotărârea nr. 80 privind mandatul dat reprezentantului autorităţii 
de a vota în Adunarea Generală a A.D.I „AQUA INVEST MUREŞ” Strategia Asociaţiei 
de Dezvoltare Intercomunitară ”Aqua Invest Mureş”, privind serviciul de 

alimentare cu apă și canalizare pentru perioada 2024-2030. 

Punctul 2. 

2. Proiect de hotărâre privind mandatul dat reprezentantului  autorităţii 

de a vota în Adunarea Generală a A.D.I „AQUA INVEST MUREŞ” modificarea și 

actualizarea ”Regulamentului serviciului de alimentare cu apă și de canalizare în 

aria de operare a Companiei Aquaserv SA” în conformitate cu prevederile  

Regulamentului-cadru aprobat prin Ordinul ANRSC nr. 88/2007, și a constatărilor 

Notei de control al ANRSC din data de 11.08.2022. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – prezintă raportul de specialitate. Domnule prefect, am 

avut o discuţie înainte de şedinţă, noi avem reţeaua de apă şi o gestionăm noi, norocul nostru 

că e o reţea nouă din polietilenă toată, avem rezervoare, pompe, pe parcurs vor trebui 

înlocuite, desigur, pe lângă costurile pe metru cub cu care ne furnizează Aquaserv apa, noi mai 

avem anumite cheltuieli – curentul de la pompe, pierderi de apă, de la defecţiuni, vine apa 

murdară, avem o apă printre cele mai ieftine din judeţ, când o predai automat Aquaserv vine 

cu preţul ei, mai mult, când va fi reţeaua de canalizare preţul va creşte oricum. 

Domnul prefect dr. Ovidiu Butuc -  eu v-aş sugera să o păstraţi totuşi la dumneavoastră 

în gestiune dacă se poate, pentru că într-adevăr costurile vor fi mai mari şi asta din cauza 

pierderilor doarece anumite comunităţi nu utilizează în mod adecvat aceste reţele. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – vrem să o păstrăm, însă ANRSC-ul mă cheamă mereu şi 

zice că nu avem dreptul să vindem apă, nu avem dreptul să încasăm, dar atunci cum să o 

plătim la Aquaserv, că trece prin contor la fiecare cetăţean în parte. Am făcut cumva ca 
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cetăţeanul să aibă apă ieftină, mai vine câteodată cu impurităţi deoarece magistrala Lunca nu 

e încă modernizată. 

Domnul prefect dr. Ovidiu Butuc -  vrem să ne întâlnim cu Comitetul pentru Situaţii de 

Urgenţă şi vrem pe anumite particularităţi cum sunt şi acestea cu pompele care se strică din 

anumite motive, când e secetă, evenimente din acestea naturale, să reuşim să o ajutăm şi să 

încercăm să decontăm anumite contravalori de pe situaţiile de urgenţă, deşi ştiu că mă voi lovi 

de cei de la Situaţii de Urgenţă, care vor spune că nu sunt bani, dar voi insista pentru că e 

foarte important să dăm drumul rapid, vorbesc aici de apă, energie electrică şi gaz. Primul 

ordin de prefect pe care îl voi da săptămâna viitoare va fi acela de a curăţa, de a defrişa, de a 

toaleta tot ce înseamnă reţele electrice de medie tensiune, măcar la 2-3 metri, să nu mai avem 

probleme cum am avut săptămâna trecută. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – v-aş ruga dacă se poate să ne mai îngăduie ANRSC-ul să 

funcţionăm aşa în continuare, să poată beneficia cetăţeanul de apă cât mai ieftină, deoarece ei 

cer să îţi faci un serviciu propriu dacă nu ai predat reţeaua la Aquaserv, ceea ce ar genera din 

nou creşterea preţului. 

Domnul prefect dr. Ovidiu Butuc -  vă promit eu că o să vă mai îngăduie.  

Domnul preşedinte de şedinţă Abos Ferencz – se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 
votează cu 13 voturi pentru. 

Se adoptă Hotărârea nr. 81 privind mandatul dat reprezentantului  autorităţii 

de a vota în Adunarea Generală a A.D.I „AQUA INVEST MUREŞ” modificarea și 
actualizarea ”Regulamentului serviciului de alimentare cu apă și de canalizare în 
aria de operare a Companiei Aquaserv SA” în conformitate cu prevederile  

Regulamentului-cadru aprobat prin Ordinul ANRSC nr. 88/2007, și a constatărilor 
Notei de control al ANRSC din data de 11.08.2022. 

Punctul 3. 

3. Proiect de hotărâre privind privind mandatul dat reprezentantului  

autorităţii de a vota în Adunarea Generală a A.D.I „AQUA INVEST MUREŞ” 

aprobarea Actului Adițional la Contractul de Delegare al Gestiunii Serviciilor Publice 

de Alimentare cu Apă şi de Canalizare înregistrat sub nr.22/05.03.2010, la 

Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară „Aqua Invest Mureş” şi sub nr. 

202662/05.03.2010 la Compania Aquaserv S.A Târgu Mureș.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – prezintă raportul de specialitate. 

Domnul preşedinte de şedinţă Abos Ferencz – se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 

votează cu 13 voturi pentru. 
 
Se adoptă Hotărârea nr. 82 privind privind mandatul dat reprezentantului  

autorităţii de a vota în Adunarea Generală a A.D.I „AQUA INVEST MUREŞ” 

aprobarea Actului Adițional la Contractul de Delegare al Gestiunii Serviciilor Publice 

de Alimentare cu Apă şi de Canalizare înregistrat sub nr.22/05.03.2010, la 

Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară „Aqua Invest Mureş” şi sub nr. 

202662/05.03.2010 la Compania Aquaserv S.A Târgu Mureș.  

Punctul 4. 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor de salubrizare distincte 

începând cu anul 2025, stabilite în conformitate cu prevederile Ordinului  ANRSC 
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nr. 640/2022 privind aprobarea Normelor metodologice de stabilire, ajustare sau 

modificare a tarifelor pentru activităţile de salubrizare, precum şi de calculare a 

tarifelor/taxelor distincte pentru gestionarea deşeurilor şi a taxelor de salubrizare, 

cu modificările și completările ulterioare.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – prezintă raportul de specialitate. 

Domnul preşedinte de şedinţă Abos Ferencz – mult nu scade preţul, sunt 2 lei pe an şi 

gunoi nu mai duc atât de mult acuma. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – bine că nu creşte, programul de colectare a rămas 

acelaşi. 

Domnul preşedinte de şedinţă Abos Ferencz – se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 

votează cu 13 voturi pentru. 

Se adoptă Hotărârea nr. 83 privind aprobarea taxelor de salubrizare distincte 

începând cu anul 2025, stabilite în conformitate cu prevederile Ordinului  ANRSC 
nr. 640/2022 privind aprobarea Normelor metodologice de stabilire, ajustare sau 
modificare a tarifelor pentru activităţile de salubrizare, precum şi de calculare a 

tarifelor/taxelor distincte pentru gestionarea deşeurilor şi a taxelor de salubrizare, 
cu modificările și completările ulterioare. 

Punctul 5. 

5. Proiect de hotărâre privind alocarea din bugetul local al Comunei Batoş  

a sumei de  35.000, 00 lei în vederea acordării de cadouri de Crăciun.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – prezintă raportul de specialitate. 

Domnul consilier Mărcuş Ilie-Cătălin – câţi copii sunt? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – înscrişi sunt 550 copii la şcoală şi la grădiniţă aici, dar se 

dau cadouri tuturor copiilor de la 0-14 ani, inclusiv acelor copii din comună care sunt la şcoală 

sau la grădiniţă în altă localitate, sau avem cazuri de copii între 0-3 ani care nu sunt înscrişi la 

medicii de familie din comună şi nu avem o evidenţă clară. Am avut cazuri, şi nu aţi vrea să fiţi 

în locul acelui Moş Crăciun, când la bunica la Batoş îi vine nepoţelul acasă de Crăciun, dar are 

un verişor înscris la şcoală şi vine bunica cu ambii nepoţei, nu îi poţi da doar la cel localnic, îi 

dai şi celuilalt. În fiecare an am acordat o astfel de plăsuţă şi angajaţilor primăriei, şi cadrelor 

didactice, şi consilierilor locali. Întotdeauna am luat o marjă de 15-20 de astfel de cadouri. Vin 

colindători în fiecare an, plus copii plecaţi în străinătate, dar cu domiciliul în comuna Batoş şi 

de sărbători vin acasă. La fiecare învăţătoare, în fiecare sat se lasă câte 4-5 pachete 

suplimentar dacă vine cineva care nu era pe listă. Şi la mine acasă au venit, noroc că aveam 

pachete în maşină. Cadourile se vor oferi copiilor vinerea, în ultima zi de şcoală, la şcoala din 

Dedrad, Goreni şi Uila. La Batoş va fi un Târg de Crăciun care se va desfăşura în parc şi acolo 

va merge Moş Crăciun pentru copiii din Batoş, va fi într-un cadru mai festiv. 

Domnul preşedinte de şedinţă Abos Ferencz – se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 
votează cu 13 voturi pentru. 

Se adoptă Hotărârea nr. 84 privind alocarea din bugetul local al Comunei 

Batoş  a sumei de  35.000, 00 lei în vederea acordării de cadouri de Crăciun.  

 

Punctul 6. 
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6. Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării reţelei şcolare a 

unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat din Comuna Batoş, pentru anul 

şcolar 2025-2026.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – prezintă raportul de specialitate. 

Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – cu părere de rău, eu şi de această dată nu voi 

vota pentru reţeaua şcolară, motivul îl ştiţi foarte bine, atât timp cât reţeaua şcolară nu 

prevede ciclu gimnazial şi la şcoala din Uila, eu voi vota întotdeauna împotrivă, aşa că 

procedaţi în consecinţă. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – vă înţeleg domnule Tămăşan. 

Domnul preşedinte de şedinţă Abos Ferencz – se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 
votează cu 11 voturi pentru, 1 împotrivă (Tămăşan) şi 1 abţinere (Moldovan). 

Se adoptă Hotărârea nr. 85 privind aprobarea organizării reţelei şcolare a 

unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat din Comuna Batoş, pentru anul 

şcolar 2025-2026.  

Punctul 7. 

7. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pe anul 2024.  

Doamna inspector Lepădat Loredana – prezintă raportul de specialitate. 

Domnul preşedinte de şedinţă Abos Ferencz – se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 

votează cu 13 voturi pentru. 

Se adoptă Hotărârea nr. 86 privind rectificarea bugetului local pe anul 2024. 

Punctul 8. 

8. Proiect de hotărâre privind alegerea viceprimarului comunei Batoş, județul 

Mureș. 

Doamna secretar general Macarie Marcela – având în vedere prevederile legislaţiei, 

viceprimarul se alege prin vot secret, veţi avea buletine de vot, vom avea urnă, profităm de 
ocazie că avem alegeri şi avem cabine de vot, ca să nu avem discuţii. Viceprimarul se alege cu 
majoritate absolută, ceea ce înseamnă primul număr natural strict mai mare decât jumătate 

din totalul consilierilor locali în funcţie. Vă rog să faceţi propuneri, acestea se vor consemna pe 
buletinul de vot în ordinea efectuării lor. Exprimarea opţiunii se va face cu „da” sau „nu”. 

Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – am onoarea şi plăcerea de a-l propune pentru 

funcţia de viceprimar al comunei Batoş pe domnul consilier Gliga Ioan, din partea Partidului 
Social Democrat. 

Domnul consilier Moser Mihai – îmi revine mie sarcina ca decan de vârstă al grupului 
general să fac propunerea asta şi din dorinţa de a împărţi raportul de putere, având în vedere 
faptul că până acum toată puterea a fost concentrată doar pe satul Dedrad şi mă gândesc că 

ar fi normal ca şi ceilalţi cetăţeni ai comunei să se simtă reprezentaţi, ţinând cont şi de 
rezultatul alegerilor locale, în localitatea Batoş a avut majoritate Partidul Naţional Liberal, eu 
consider că ar fi bine să avem un viceprimar liberal, tânăr, în consecinţă îl propun pe Mărcuş 

Cătălin şi îi rog pe toţi consilierii, indiferent de culoarea politică, să ţină cont că trebuie 
reprezentaţi şi ceilalţi cetăţeni ai comunei sau să se simtă reprezentaţi. 

Doamna secretar general Macarie Marcela – domnilor consilieri care aţi fost propuşi, 

acceptaţi candidaturile? 
Domnul consilier Gliga Ioan – da. 
Domnul consilier Mărcuş Ilie-Cătălin – da. 
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Doamna secretar general Macarie Marcela – se ia o scurtă pauză pentru completarea 

buletinelor de vot cu opţiunile făcute.  
Doamna secretar general Macarie Marcela – vă rog să citiţi ce scrie pe buletinul de vot, 

sunt consemnate propunerile făcute, în rubrica următoare alegerea pe care o faceţi fiecare se 

va consemna prin „da” sau „nu” în dreptul fiecărei propunere făcută. După alegerea opţiunii 
îndoiţi buletinul de vot, astfel încât să nu se vadă opţiunea exprimată şi îl puneţi în această 
urnă. 

Doamna secretar general Macarie Marcela – stabiliţi cine deschide urna. 

Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel - domnul prefect. 

Domnul prefect dr. Ovidiu Butuc – nu, nu. Preşedintele de şedinţă, întotdeauna. 

Doamna secretar general Macarie Marcela – la numărare şi la stabilire este prezent tot 

consiliul local. 

Doamna secretar general Macarie Marcela – în urma exercitării dreptului de vot şi a 

numărării buletinelor de vot, a rezultat un număr de 13 buletine de vot valabile, 7 dintre 

acestea având exprimată opţiunea “DA” pentru domnul consilier Mărcuş Ilie-Cătălin şi 6 pentru 

domnul consilier Gliga Ioan. 

Domnul consilier Mărcuş Ilie-Cătălin – vă mulţumesc frumos celor care m-aţi ales, vreau 

să vă spun că pentru mine este o mare responsabilitate, am capacitatea fizică şi intelectuală cu 

care să fac faţă şi îmi doresc să am o colaborare foarte bună cu domnul primar şi cu fiecare 

dintre domnii consilieri. 

  Doamna secretar general Macarie Marcela – în urma numărării şi a stabilirii mandatului, 

vă rog frumos pe fiecare dintre dumneavoastră să vă asumaţi numărarea şi pe urmă 

consemnarea în procesul verbal.  

Se adoptă Hotărârea nr. 87 privind alegerea viceprimarului comunei Batoş, 

judeţul Mureș. 

Punctul 9. 

9. Cereri. 

Domnul preşedinte de şedinţă – cereri nu avem. 

Punctul 10. 

10. Diverse. 

10.1. Domnul primar Cotoi Dumitru – aş vrea, în primul rând, să îi mulţumesc 
domnului prefect şi mi-aş dori ca punctul Diverse să fie cu câteva discuţii din sală. Nu pot 
decât să îl felicit pe Cătălin Mărcuş şi să îmi exprim convingerea că vom lucra bine, iar 

dimineaţă vom avea o discuţie. Până vor lua cuvântul ceilalţi, vreau să vă spun că vom avea o 
şedinţă următoare în care va trebui să stabilim taxele şi impozitele pentru anul 2025, nu am 
adăugat nimic în plus, decât rata inflaţiei care este obligatoriu prin lege şi cred că la pază s-a 

adăugat ceva pentru că firma respectivă nu vrea să mai vină cu aceeaşi sumă, cred că e vorba 
de 1000 lei în plus în noul contract. Tot pentru şedinţa următoare aş mai vrea să vă solicit 
suplimentarea cu două posturi de asistent personal, deşi am zis că nu vreau să mai modificăm 

organigrama, dar avem nevoie, s-a mutat cineva din Reghin în Dedrad cu un copil foarte 
bolnav, în cărucior cu rotile şi toate posturile existente de asistent personal sunt ocupate. Cel 

de-al doilea post să îl avem de rezervă. Aşadar, acesta va fi unul dintre punctele de pe ordinea 
de zi a următoarei şedinţe şi cred că veţi fi de acord. De obicei, la 1 Decembrie participam cu 
un grup din comună la festivitatea de la Tg. Mureş, dar acum fiind alegeri nici nu ştim dacă se 

organizează, dar nu voi putea merge oricum pentru că sunt implicat şi aici cu buna desfăşurare 
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a alegerilor. Vine luna decembrie, vine Moş Crăciun, vin sărbătorile, va trebui să primim 

colindătorii, vă rog să vă gândiţi în ce zi ar fi bună o şedinţă festivă, aşa cum am făcut de 
fiecare dată în luna decembrie, o şedinţă de încheiere a anului. 

10.2. Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – în primul rând, vreau să îl 

felicit şi eu pe Cătălin pentru noua funcţie, sper să avem o colaborare bună. Am o 
întrebare punctuală pentru domeniul economic, aş vrea să ştiu efectele amnistiei 
fiscale pentru încasările la nivelul comunei Batoş, dacă se resimt sau nu. 

Doamna secretar general Macarie Marcela – efectele sunt foarte frumoase. 
Doamna inspector Lepădat Loredana – s-au făcut încasări. 

Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – indiferent cine ar fi ieşit viceprimar, 

prima mea recomandare ar fi fost să extindă sau să mărească podul de la intrarea 
în curtea primăriei, nu azi, dar altă dată şi eu am intrat cu o roată în şanţ când am 
virat să intru în curtea primăriei. În rest, mă bucur totuşi de o şedinţă cu caracter 

festiv şi frumoasă, cu o prezenţă deosebită a domnului prefect, care nu de multe 
ori am avut onoarea să avem un prefect la o şedinţă de consiliu local. 

Domnul prefect dr. Ovidiu Butuc – de acum o să aveţi, vă asigur eu, până nu facem 

comunitatea asta şi nu primim finanţări pe măsura realizărilor din comuna Batoş să ştiţi că nu 
mă las şi o să vin aici de fiecare dată la şedinţe de consiliu local să ne ajutăm reciproc. 

Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – mă bucur că am fost împreună astăzi. La fel se 

cuvine să îi mulţumim domnului fost viceprimar de atâtea mandate pentru colaborare şi pentru 
efortul depus de-a lungul timpului, nu e uşor să fi viceprimar, mai sunt şi alţi viceprimari în 

sală care ştiu ce înseamnă să fi viceprimar şi să primeşti tot timpul câte una pe spate. 

10.3. Domnul consilier Cîmpean Vasile-Augustin – îl felicit pe domnul Cătălin 
Mărcuş pentru noua funcţie şi am o rugăminte către dumneavoastră, domnule 

prefect, am avut anul trecut o calamitate naturală la nivel de comună, a fost o 
cădere de grindină şi s-au întocmit dosare la nivel de UAT cu reprezentanţi din 
partea Direcţiei Agricole, din partea ISU, documentaţia respectivă este trimisă la 

Comisia de urgenţă sau de calamitate şi nici până în ziua de azi nu am primit un 
răspuns. 

Domnul prefect Dr. Ovidiu Butuc – promit că mâine dimineaţă la prima oră asta voi face, 

mă voi interesa şi ne auzim mâine la telefon, domnule primar. 

10.4. Domnul consilier Mărcuş Ilie-Cătălin – aş dori ca următoarea şedinţă, 
dacă se poate, să se ţină într-o încăpere unde avem la dispoziţie un videoproiector 

pentru că vin cu nişte propuneri noi, având în vedere că urmează să discutăm 
bugetul pentru anul viitor şi cred că sunt câteva lucruri de care comuna asta chiar 
are nevoie pentru o bună gospodărire şi mi-ar fi mult mai uşor să prezint imagini, 

să fie pe înţelesul tuturor. 

10.5. Domnul invitat Vizi Ioan – eu sunt locuitor al satului Batoş şi sunt onorat ca în 

această şedinţă să participe chiar vârful piramidei, prefectul judeţului Mureş. Sunt sigur că nu 
aţi fost în toate comunele la o astfel de şedinţă. Şi eu mulţumesc fostului viceprimar pentru 
eforturile făcute pentru comuna şi satul nostru. Tânărului viceprimar vreau să îi spun 

următoarele: am avut vârsta ta când m-au ales prima dată viceprimar, să fi fericit, dar 
demonstrează, fiindcă ai posibilităţi să demonstrezi, inclusiv tinereţea, elanul. Vreau să îţi dau 
un exemplu, dar nu ca să mă laud, aici e doamna contabil, sau chiar şi maică-ta poate să îţi 

scoată delegaţiile, de 5 ori m-am dus într-o lună la Bucureşti ca să aduc fonduri pentru 
introducerea apei potabile în Batoş. Cum sunt şi înalt, stăteam la cabinet şi când se deschidea 
uşa mă ridicam pe vârfuri ca să mă vadă, iar la un moment dat a întrebat pe consilier cine e 

mustăciosul şi i-am zis că sunt viceprimarul de la Batoş. Vreau să îţi spun că a scris aşa: “se 
aprobă transfer imediat”. Aveam atunci o Dacia Solenza şi mergea cum mergea, dar atunci am 
zburat de fericire, care dacă mie îmi procuram 100.000 euro nu eram aşa de fericit, precum că 
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am reuşit să aduc apa în comuna Batoş şi har Domnului, azi toată lumea dispune de apă în 

Batoş. Felicitări, capul sus că hamul e pe tine! Şi încă un sfat, eu am fost viceprimar cu un 
primar foarte înţelept, nu ca să îl punem în umbră pe domnul primar Cotoi, Dumnezeu să îl 
ierte pe domnul primar Hărşan Ilie, care zicea aşa: „şefule, la ăla du-te dumneata că e ungur, 

la ăsta mă duc eu că e român, numai să aducem bani pentru Batoş”. Ascultă ce spune domnul 
primar şi faceţi front comun pentru ca noi toţi ceilalţi să beneficiem de munca voastră.  

Domnul prefect Dr. Ovidiu Butuc – vă mulţumim mult domnul Vizi. 

Domnul  preşedinte de şedinţă Abos Ferencz - având în vedere faptul că punctele înscrise 
pe ordinea de zi au fost epuizate, vă mulţumesc pentru prezenţă şi declar închise lucrările 
şedinţei Consiliului Local al Comunei Batoş. 

 
 

 

                        PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ, 
                                     CONSILIER 
 

                                 
                                SECRETAR GENERAL, 

                                 ABOS FERENCZ                                    Marcela Macarie 
 


